



Pour le français, [cliquez ici](#).

You've likely heard by now: Premier Ford has called an election for February 27.

While the election's timing is opportunism on Ford's part, **like all elections this presents an opportunity.**

Under Ford's watch, key provincial issues like healthcare, housing, and environment have declined. He began his tenure by cancelling a host of renewable energy projects. He also weakened wetlands protections and diminished the powers of Conservation Authorities. And he proposed an unnecessary highway through rich Ontario Greenbelt land that will only increase cars on the road.

With this election, we have the opportunity to elect leaders with the foresight and courage to confront the ecological crises before us and to better steward taxpayer's money.

For this reason, Ecology Ottawa will be mobilizing around this election, and we'd love your help.

Here's how you can help:

- **Send us your platform ideas.** We'll be developing a list of ecological planks, and we'd love your input.
- **Share our platform ideas.** Once completed, we'll publish our list, and we'd love you to speak with candidates or your loved ones about them.
- **Join our research team.** We'll be studying the Ottawa ridings, and we'd love your help.
- **Attend our debate(s).** We're hoping to organize at least one debate to allow candidates to share their views on ecological issues, and we'd love you to come—or even help organize!

If you're interested in any of the above, please email elections@ecologyottawa.ca and let us know how you'd like to contribute. Please follow our social media (@ecologyottawa) for other election initiatives!

Here's to a brighter, greener future for Ontario.

In solidarity,

William and the Ecology Ottawa team

PS While Doug Ford's pre-election gimmick of sending Ontario residents \$200 was cynical, considering putting these funds to good use by [investing in our work!](#)

[Donate](#)



New Team Member: We're thrilled to introduce our new Climate Change Organizer, Nick Grover! Nick is familiar to many in Ottawa's advocacy community, particularly for his outstanding work promoting and supporting public transit. Nick will be leading our 15-Minute Neighbourhood and Electric School Bus programs, as well as various other climate initiatives. Welcome, Nick!

Join us on Bluesky! The new year brings a new social media account for us on Bluesky: we've hopped aboard this Twitter look-alike as the latter ship continues sinking. Please follow us at our usual handle, @ecologyottawa!



ENGAGEMENT OPPORTUNITIES

Ask Council to conserve ecological lands: City staff have identified an excellent opportunity to advance ecology in Ottawa: the purchase of a 223-acre forested parcel near Fitzroy Harbour. Unfortunately, several councillors oppose the purchase, which comes to Council January 29. Learn more, including suggested actions, from [our blog post](#).

Mid-term Governance Review concerns: Along with eight other Ottawa organizations, we submitted a letter to Mayor Sutcliffe expressing concerns about the Mid-term Governance Review, which Council discusses on January 29. In short, the Review restricts public engagement. [Read more here](#).

We're salty! Several supporters mentioned to us excessive salting in OC Transpo facilities. We've asked OC Transpo about their salting practices; but while we await their response, we're also asking the community to share their observations. Please send photos, along with location, date, and time, to biodiversity@ecologyottawa.ca.

Join the Ecology Ottawa Board! Are you looking for meaningful ways to support the environmental movement in Ottawa? We're recruiting new members to join our Board of Directors. We're especially looking for people with a financial background, and particularly CPAs. We welcome applications from Indigenous people, racialized people, people with disabilities, members of the 2SLGBTQI+ community, women and/or non-binary people, youth (between 18–34), and members of the francophone community. Board terms are two years and begin in March. Please stay tuned for a recruitment launch later this week.

Council Watch resumes! Now that City Council is back after the holidays, [our Council Watch program](#) is starting up again! This group of about 20 people monitors Council's activities, whether to share information, hold City Hall accountable, or mobilize the community to action. Various roles and tasks are available: writing



reports, coordinating watchers, running watch parties, developing graphics, and more. Email info@ecologyottawa.ca to get involved!

National Capital Core Area Plan: The National Capital Commission has opened the third round of public consultations on the National Capital Core Area Plan. Learn more and submit feedback [here](#).



Is OC Transpo over-salting? We were pleased to [speak with CTV](#) about OC Transpo's salting practices. We also appeared [in CTV's story](#) on the road salt campaign by our friends at Ottawa Riverkeeper.

The latest on Tewin: We've been following Tewin since this planned 35,000-resident development was added to the new Official Plan at the last minute in 2022, including during [the landowners' clear-cut](#) of adjacent lands. We've also been participating in developer-led meetings, to ensure that if the project goes through, it's as sustainable as possible. [CTV interviewed us](#) for a story on the latest developments.

We're salty.



Gandhi Memorial Day Talk: Our Executive Director William van Geest will be delivering the 2025 Gandhi Memorial Day talk hosted by the Mahatma Gandhi Peace Council of Ottawa. Reserve your spot to hear William speak to “Why Bother with Local Environmental Action? Ecology Ottawa on Greening Canada’s Capital” by [registering here](#).

LEARNING

Food waste apps: Did you know that food waste causes up to 10% of greenhouse gas emissions? [Learn about](#) some applications designed to help.

We are powered by our volunteers and community supporters. [Donate](#) today to help create a green and resilient Ottawa!

Donate Today

Vous l'avez sans doute déjà entendu : le premier ministre Ford a déclenché des élections pour le 27 février.

Bien que le moment choisi pour l'élection soit opportuniste de la part de Ford, **comme toutes les élections, il s'agit d'une occasion à saisir.**

Sous le règne de M. Ford, des enjeux provinciaux clés comme les soins de santé, le logement et l'environnement ont connu un déclin. Il a commencé son mandat en annulant une multitude de projets d'énergie renouvelable. Il a également affaibli la protection des zones humides et réduit les pouvoirs des Offices de protection de la nature. Enfin, il a proposé une autoroute inutile traversant les riches terres de la Ceinture de verdure de l'Ontario, qui ne fera qu'augmenter le nombre de voitures sur les routes.

Avec cette élection, nous avons la possibilité d'élire des dirigeants qui auront la vision et le courage de faire face aux crises écologiques qui nous attendent et de mieux gérer l'argent des contribuables.

C'est pourquoi Écologie Ottawa se mobilisera autour de cette élection, et nous aimerions que vous nous aidiez.

Voici comment vous pouvez nous aider :

- **Envoyez-nous vos idées de plate-forme.** Nous allons dresser une liste de plates-formes écologiques et nous aimerions avoir votre avis.
- **Partagez nos idées de programme.** Une fois la liste terminée, nous la publierons et nous aimerions que vous en parliez aux candidats ou à vos proches.
- **Rejoignez notre équipe de recherche.** Nous étudierons les circonscriptions d'Ottawa et nous aimerions que vous nous aidiez.
- **Assistez à nos débats.** Nous espérons organiser au moins un débat pour permettre aux candidats de partager leurs points de vue sur les questions écologiques, et nous aimerions que vous y assistiez - ou même que vous aidiez à le diriger !

Si l'une de ces activités vous intéresse, envoyez-nous un courriel à elections@ecologyottawa.ca et dites-nous comment vous aimeriez contribuer. Veuillez suivre nos médias sociaux (@ecologyottawa) pour connaître les autres initiatives électorales !

Souhaitons à l'Ontario un avenir plus brillant et plus vert.

En toute solidarité,

William et l'équipe d'Écologie Ottawa

PS Si l'astuce pré-électorale de Doug Ford consistant à envoyer 200 dollars aux résidents de l'Ontario était cynique, pensez à utiliser ces fonds à bon escient en [investissant dans notre travail!](#)

Faire un don



Nouveau membre de l'équipe : Nous sommes ravis de vous présenter notre nouvel Organisateur pour le changement climatique, Nick Grover ! Nick est connu de la communauté de la défense des droits à Ottawa, en particulier pour son travail exceptionnel visant à promouvoir et à appuyer le transport en commun. Nick dirigera

nos programmes Quartiers à 15 minutes et Autobus scolaires électriques, ainsi que diverses autres initiatives sur le climat. Bienvenue, Nick !

Rejoignez-nous sur Bluesky ! La nouvelle année apporte un nouveau compte de médias sociaux pour nous sur Bluesky : nous avons rejoint ce sosie de Twitter alors que ce dernier continue de sombrer. Suivez nous à notre adresse habituelle, @ecologyottawa !



Demandez au Conseil de conserver les terres écologiques : Le personnel de la Ville a repéré une excellente occasion de faire progresser l'écologie à Ottawa : l'achat d'une parcelle boisée de 223 acres près de Fitzroy Harbour. Malheureusement, plusieurs conseillers s'opposent à cet achat, qui sera soumis au Conseil le 29 janvier. Pour en savoir plus, y compris les actions suggérées, consultez [notre blogue](#).

Préoccupations relatives à l'examen de mi-mandat de la structure de gestion publique : Avec huit autres organisations d'Ottawa, nous avons envoyé une lettre au maire Sutcliffe pour lui faire part de nos préoccupations concernant l'examen à mi-parcours de la gouvernance, dont le Conseil discutera le 29 janvier. En bref, l'examen restreint l'engagement du public. [Plus d'informations ici.](#)

Nous sommes salés ! Plusieurs sympathisants nous ont fait part de l'excès de sel dans les installations d'OC Transpo. Nous avons interrogé OC Transpo sur ses pratiques de salage, mais en attendant sa réponse, nous demandons à la communauté de partager ses observations. Veuillez envoyer vos photos, en précisant le lieu, la date et l'heure, à biodiversity@ecologyottawa.ca.



Joignez-vous au Conseil d'administration d'Écologie Ottawa ! Cherchez-vous des moyens significatifs d'appuyer le mouvement environnemental à Ottawa ? Nous recrutons de nouveaux membres pour notre Conseil d'administration. Nous sommes particulièrement à la recherche de personnes ayant des connaissances financières, notamment des experts-comptables. Les candidatures des Autochtones, des personnes racialisées, des personnes handicapées, des membres de la communauté 2SLGBTQI+, des femmes et/ou des personnes non binaires, des jeunes (entre 18 et 34 ans) et des membres de la communauté francophone sont les bienvenues. Les mandats au Conseil d'administration sont de deux ans et débutent en mars. Restez à l'écoute pour le lancement du recrutement plus tard cette semaine.

La Surveillance du Conseil reprend : Avec le retour du Conseil municipal après les vacances, notre programme de [Surveillance du Conseil](#) débute ! Ce groupe d'environ 20 personnes suit les activités du Conseil municipal, que ce soit pour partager des informations, demander des comptes à la Ville ou mobiliser la communauté pour qu'elle agisse. Différents rôles et tâches sont disponibles : rédiger des rapports, coordonner les visionneurs, organiser des séances de visionnement, élaborer des graphiques, etc. Envoyez un courriel à info@ecologyottawa.ca pour participer !

Plan du cœur de la capitale nationale : La Commission de la capitale nationale a ouvert la troisième série de consultations publiques sur le Plan du cœur de la capitale nationale. Pour en savoir plus et faire part de vos commentaires, [cliquez ici](#).



OC Transpo utilise-t-il trop de sel ? Nous avons eu le plaisir de [parler à CTV](#) des pratiques d'OC Transpo en matière de salage. Nous sommes également apparus [dans le reportage de CTV](#) sur la campagne de salage des routes menée par nos amis de Garde-rivière des Outaouais.

Les dernières nouvelles sur Tewin : Nous suivons Tewin depuis que ce projet de développement de 35 000 résidents a été ajouté au nouveau plan officiel à la dernière minute en 2022, y compris pendant la [coupe à blanc](#) des terrains adjacents par les propriétaires. Nous avons également participé à des réunions organisées par le

promoteur, afin de veiller à ce que le projet, s'il est mené à bien, soit aussi durable que possible. [CTV nous a interrogés](#) sur les derniers développements..



Journée commémorative Gandhi : Notre Directeur exécutif, William van Geest, prononcera le discours de la Journée commémorative Gandhi 2025 organisée par le Conseil de la paix Mahatma Gandhi d'Ottawa. Réservez votre place pour entendre William s'exprimer sur le thème « Pourquoi se préoccuper de l'action environnementale locale ? Écologie Ottawa et le verdissement de la capitale du Canada » en [vous inscrivant ici](#).



Applications relatives aux déchets alimentaires : Saviez-vous que les déchets alimentaires sont à l'origine de 10 % des émissions de gaz à effet de serre ? [Découvrez](#) quelques applications conçues pour y remédier.

Nous sommes alimentés par nos bénévoles et les personnes qui appuient la communauté. [Faites un don](#) aujourd'hui pour aider à créer une Ottawa verte et résiliente !

Faire un don
aujourd'hui

Ecology Ottawa

<https://www.ecologyottawa.ca/>

Ecology Ottawa acknowledges that our efforts to protect the environment take place on the traditional unceded, unsundered territory of the Algonquin Anishinaabe people. As an organization and as individuals dedicated to environment and justice, we are deeply grateful to Indigenous peoples for their ongoing stewardship of these lands since time immemorial. We recognize that we are on a journey of Truth and Reconciliation. We are committed to listening, learning and working to decolonize our efforts towards healthy and sustainable environments for all people.

Ecology Ottawa

123 Slater St, Floor 6, Ottawa, ON K1P 5H2, Canada

This email was sent to noah.montpetit.armstrong@ecologyottawa.ca.

You are receiving this email because you have opted in to communications from Ecology Ottawa.

To stop receiving emails, [click here](#).